AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name KRASNOLUTSKY PAVEL ANDREEVICH

2. Rank Senior Lieutenant

3. Position and unit Navigator of 494 fighter aviation Suvorov III class

order regiment.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

4. Birth year 1910

5. Nationality Russian

6. Party membership VKP(b) member since 1945

7. Participation in the civil war and later defence of USSR, in Patriotic war 1 Baltic and 3 Belorussian fronts since 27.01.1945

8. Wounds and contusions None

9. In Red Army service since 1932-1937 and since 1941 (drafted from reserve)

10. Drafted by which induction station Rostov town district military commissariat

11. Previous awards None

12. Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

uress

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Sr.Lt. KRASNOLUTSKY arrived to serve in the active forces of 1 Baltic front since 27 January 1945. After the freshmen aviators received their combat introduction, he commenced combat missions against German invaders on 20 February 1945.

Participating in combat missions against enemy troops in Koenigsberg and Samland areas, comrade KRASNOLUTSKY has flown 39 successful combat missions (total flying time 43 hours) between 20 February and 28 April 1945. Of these: 35 bomber and ground assault aircrafts escort missions, 4 ground bomb attack missions.

In the ground bomb attack missions, comrade KRASNOLUTSKY personally destroyed 8 trucks, up to 20 enemy troops, 1 aircraft on the ground, 2 field guns, and burned 1 depot.

During his service as the chief regiment navigator between 01 February to 28 April 1945, the regiment force conducted 1321 combat missions and engaged in 4 air battles (group and individual), which all resulted in 13 shot down enemy aircrafts. The regiment pilots made 58 successful escort mission combined with bomb ground strikes, which resulted in 14 destroyed enemy aircrafts, 204 vehicles, 810 enemy troops, 32 field guns, and 7 suppressed artillery batteries.

The regiment sustained no personnel nor materiel losses during the aforementioned period. He is a determined and organised officer. He is eager to fly combat missions and acts bravely. There hasn't been any cases of failed navigation in the regiment.

For 39 personal successful combat missions, he deserves state award order "PATRIOTIC WAR I CLASS",

Commander of 494 fighter aviation Suvorov III class order regiment 04 May 1945 Lt. Colonel signature /BELOV/



Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Commander of 190 fighter aviation "Polotsk" Red Banner division Colonel signature /FOKIN/

09 May 1945

III. Conclusion of Army Military Council

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Commander of 11 fighter aviation corps

Hero of Soviet Union Guards Mj.General

signature /IVANOV/

14 May 1945

1-39

наградной лист

1. Фамилия, имя и отчество- КРАСНОЛУПКИЙ Павел Андреевич

2.3вание - Старший пейтенант. З.Должность, часть - Штурман 494 Истребительного авиационного ордена Суворова З степени полка.

Представляется к ордену "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1 СТЕПЕНИ".

4.Год рождения - 1910. 5.Национальность - Русский.

6. Партийно сть - член ВКП/б/ с 1945г.

- 7. Участник отечественной войны с 27.1.45г. в составе 1 Прибалтийс кого и 3 Белорусского фронтов.
- 8. Ранений и контузий не имеет. 9. В Красной Армии с 1932 по 1937г. и в 1941г. призван из запаса.
- 10. Призван Ростовским ГВК в 1941г.
- 11. Ранее не неграждался.
- 12.Домашний адрес:

Краткое, конкретное изложение личного боевого поднига или заслуг.

Старший лейтенант КРАСНОЛУЦКИЙ в полк и в состав частей действующей Армии 1 Прибалтийского фронта прибыл 27 января 1945г. и после ввода в строй боевых летчиков 20 февраля с.г. вступил в непосредственные боевые действия против немецких захватчию в.

Участвуя в боевых операциях по уничтожению Кенигссергской и Земландской группировок войск противника тов КРАСНОЛУНКИЙ с 20 февратя 1945г. по 28 апреля с.г. произвел 39 успешных боевых вылетов с общим боевым налетом 43 часа, из них: на сопровождение штурмовиков и бомбардировциков 35, на штурмовку живой силы и техники противника с бомбометанием -4.

Выполняя боевые задания по штурмовке живой силы и техники противника тов. КРАСНОЛ МІКИМ лично уничтожено автомашин -8, солдат и офицеров до 20, самолетов на земле -1, 2 полевых орудии и зажог 1 склад с боеприпа сами.

За период его работы в должности Штурмана полка с 1 февра ля по 28 апреля с.г. летным составом полка произведено 1321 боевых вылетов, проведено 4 групповых и одиночных воздушных боя в результате которых сбито 13 самолетов противника. Выполняя боевые задания по сопровождению штурмовиков с применением бомбовых ударов летным составом полка произведено 58 успешных боевых вылетов в результате которых уничтожено: самолетов -14, а втомашин -204, солдат и офицеров противника -810, полевых прудий -32 и подавлен огонь 7 батарей противника.

За выше указанный период боевых и небоевых потерь в летном составе и материальной части не было. Обладает хорошими волевыми качествами и организаторскими способностями. На выполнение боевых заданий лешает смело и с большим желанием. Потерь ориентировок за этот период в полку не было.

За лично произведенные 39 успешных боевых вылетов достоин правитель ственной награди ордена "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ 1 СТЕПЕНИ".

командир 494 имп

When of BENOB!

Н " мая 1945г.

